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Обсуждаем проект закона

К вопросу о понятии местного самоуправления: 
новации и противоречия проекта нового закона

Михеева Татьяна Николаевна, профессор кафедры конституционного и административного права 
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В настоящее время обсуждается проект федерального закона «Об общих принципах организации местного самоуправ-

ления в единой системе публичной власти». Он будет определять вектор отечественного местного самоуправления на 

многие годы. Предметом рассмотрения стала статья 1 законопроекта, закрепляющая понятие местного самоуправле-

ния. Ее редакция, по мнению автора, не вполне адекватно отражает суть института местной власти и вступает в проти-

воречие с конституционными нормами. Сформулировано определение местного самоуправления, отвечающее консти-

туционным реалиям и сохраняющее проверенные ценности предыдущих законов.
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On the Local Self-Government Concept: Novelties and Contradictions of the New Bill

Tatyana N. Mikheeva, Professor of the Department of Constitutional and Administrative Law

of the Mari State University, Honored Lawyer of the Russian Federation, LL.D.

Draft law «On the general principles of organizing local self-government in a unified system of public authority» has been 

discussing presently. It will have been determining the trend of national local government for many years. Subject matter is article 

1 of the bill confirming the concept of local self-government. Its wording, according to the author, does not quite adequately reflect 

the essence of the institution of local government and is in conflict with constitutional norms. A definition of local self-government 

is formulated that meets constitutional realities and preserves the proven values of previous laws.

Keywords: local self-government, public authority, self-organization of citizens.

DOI: 10.18572/2072-4314-2022-2-10-12


